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Behandling  

Ordfører Jon Erland Balto (SP) fremmet følgende forslag fra Arbeiderpartiet 

HØRING OM FORSLAG TIL REGULERING AV FANGST AV KONGEKRABBE I 2024 

Formannskapet vedtar følgende uttalelse som sendes til Fiskeridirektoratet innen 

høringsfristens utløp: 

Formannskapet i Tana viser til høringsnotat utsendt av Fiskeridirektoratet som gjelder forslag 

til regulering av fangst av kongekrabbe i og utenfor kvoteregulert område i 2024, og uttaler 

seg om den delen som handler om omsetningskravet for å få krabbekvote. 

Dagens omsetningskrav for å få full krabbekvote er på kr. 200.000. Fiskeridirektoratet 

forselår  å doble dette kravet. Første ledd i denne opptrappingen vil være et krav om inntekt 

på 300 000 kroner fra andre fiskerier allerede i 2023 for å få full krabbekvote i 2024.  

Formannskapet i Tana reagerer på at Fiskeridirektoratet nærmest som et årlig ritual foreslår å 

heve aktivitetskravet fra annet fiskeri for å få krabbekvote.  Dette rammer den minste flåten i 

fjordene som har minst muligheter til komme seg unna kongekrabben, og færrest muligheter 

for å hente inntekter fra andre fiskerier. Formannskapet i Tana mener derfor at dette forslaget 

må avvises, og aktivitetskravet videreføres på dagens nivå. Det er nødvendig for å at fiskere 

og fiskemottat skal ha forutsigbarhet i sin arbeidshverdag. 

Et grunnpremiss i kongekrabbeforvaltningen etter at Stortinget vedtok forutsetningene for 

kongekrabbeforvaltningen for 15 år siden har vært at de som er mest rammet av 

kongekrabbens herjinger skal ha førsteretten til å høste av den. I høringsnotatet nevner ikke 

Fiskeridirektoratet dette, men har i stedet begynt å bruke begrepet «supplerende driftsinntekt». 

For mange fjordfiskere er imidlertid de tradisjonelle fiskeriene ødelagt på grunn av 

kongekrabben. Dersom deres muligheter til å fiske kongekrabbe begrenses, vil det ha store 

negative ringvirkninger for fiskeriaktiviteten i Tana. Dette vil komme i tillegg til at 

Tanafjorden er stengt for sjølaksefiske. 

Formannskapet i Tana registrerer at det heller ikke er gjort en vurdering av hvilke 

konsekvenser forslaget vil ha for sjøsamisk kultur- og næringsutøvelse. Havressursloven slår 

fast at forvaltningstiltak skal bidra til å sikre det materielle grunnlaget for samisk kultur. 

Likevel er ikke dette hensynet nevnt med ett ord i høringsnotatet til Fiskeridirektoratet. Det er 

utrolig at det går an i 2023. 

Formannskapet i Tana understreker at det vil være dypt urettferdig om fjordfiskerne i Øst-

Finnmark må betale prisen for at Stortinget vedtok å slippe inn fiskerne fra Vest-Finnmark inn 



i det kommersielle fangstområdet i øst. Tana kommune har tidligere advart kraftig mot at man 

ved å slippe inn et stort antall nye fiskere vil legge press på at de minste fartøyene fra Øst-

Finnmark skal ut av fisket. Nå ser man dessverre at den advarselen var begrunnet. Dersom 

fiskeriforvaltningen mener det er for høy deltakelse i det kommersielle fangstområdet, så må 

man enten 1) gjeninnføre kravet om at man må være bosatt i Øst-Finnmark (inkludert 

Nordkapp og Porsanger kommune), eller 2) utvide det kommersielle fangstområdet fra 

Nordkapp til fylkesgrensa mellom Troms og Finnmark 

  

Votering 

Forslag - Enstemmig vedtatt 

 

Vedtak 

Formannskapet i Tana viser til høringsnotat utsendt av Fiskeridirektoratet som gjelder forslag 

til regulering av fangst av kongekrabbe i og utenfor kvoteregulert område i 2024, og uttaler 

seg om den delen som handler om omsetningskravet for å få krabbekvote. 

Dagens omsetningskrav for å få full krabbekvote er på kr. 200.000. Fiskeridirektoratet 

forselår  å doble dette kravet. Første ledd i denne opptrappingen vil være et krav om inntekt 

på 300 000 kroner fra andre fiskerier allerede i 2023 for å få full krabbekvote i 2024.  

Formannskapet i Tana reagerer på at Fiskeridirektoratet nærmest som et årlig ritual foreslår å 

heve aktivitetskravet fra annet fiskeri for å få krabbekvote.  Dette rammer den minste flåten i 

fjordene som har minst muligheter til komme seg unna kongekrabben, og færrest muligheter 

for å hente inntekter fra andre fiskerier. Formannskapet i Tana mener derfor at dette forslaget 

må avvises, og aktivitetskravet videreføres på dagens nivå. Det er nødvendig for å at fiskere 

og fiskemottat skal ha forutsigbarhet i sin arbeidshverdag. 

Et grunnpremiss i kongekrabbeforvaltningen etter at Stortinget vedtok forutsetningene for 

kongekrabbeforvaltningen for 15 år siden har vært at de som er mest rammet av 

kongekrabbens herjinger skal ha førsteretten til å høste av den. I høringsnotatet nevner ikke 

Fiskeridirektoratet dette, men har i stedet begynt å bruke begrepet «supplerende driftsinntekt». 

For mange fjordfiskere er imidlertid de tradisjonelle fiskeriene ødelagt på grunn av 

kongekrabben. Dersom deres muligheter til å fiske kongekrabbe begrenses, vil det ha store 

negative ringvirkninger for fiskeriaktiviteten i Tana. Dette vil komme i tillegg til at 

Tanafjorden er stengt for sjølaksefiske. 



Formannskapet i Tana registrerer at det heller ikke er gjort en vurdering av hvilke 

konsekvenser forslaget vil ha for sjøsamisk kultur- og næringsutøvelse. Havressursloven slår 

fast at forvaltningstiltak skal bidra til å sikre det materielle grunnlaget for samisk kultur. 

Likevel er ikke dette hensynet nevnt med ett ord i høringsnotatet til Fiskeridirektoratet. Det er 

utrolig at det går an i 2023. 

Formannskapet i Tana understreker at det vil være dypt urettferdig om fjordfiskerne i Øst-

Finnmark må betale prisen for at Stortinget vedtok å slippe inn fiskerne fra Vest-Finnmark inn 

i det kommersielle fangstområdet i øst. Tana kommune har tidligere advart kraftig mot at man 

ved å slippe inn et stort antall nye fiskere vil legge press på at de minste fartøyene fra Øst-

Finnmark skal ut av fisket. Nå ser man dessverre at den advarselen var begrunnet. Dersom 

fiskeriforvaltningen mener det er for høy deltakelse i det kommersielle fangstområdet, så må 

man enten 1) gjeninnføre kravet om at man må være bosatt i Øst-Finnmark (inkludert 

Nordkapp og Porsanger kommune), eller 2) utvide det kommersielle fangstområdet fra 

Nordkapp til fylkesgrensa mellom Troms og Finnmark 

 

 


